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PROTOKÓŁ  Nr XXVII/2005 

z Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 04 marca 2005 r.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył obrady XXVII Sesji Rady 

Gminy. Przywitał Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Z-cę Wójta – Panią Alicj ę Hoppen-

Anyszko, Pana Cezargo Nowaka – przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich, Pana 

Mirosława Olendra – Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, Pana Andrzeja Walacha  W-ce- 

Przewodnioczącego Rady Powiatu, Panią Helenę Cichowską – Kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej , radnych, sołtysów oraz mieszkańców Gminy Skąpe. Dodał, iŜ na 15 radnych 

obecnych jest 13 radnych  i  podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia. Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem 

porządku obrad, w wyniku którego wszyscy radni opowiedzieli się za przyjęciem porządku 

obrad, stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.1.  

Następnym punktem posiedzenia były interpelacje i wnioski radnych skierowane głównie do 

zaproszonych gości z Zarządu Dróg Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych. 

1. Radny Pan Józef Roszczyk zgłosił następujące interpelacje:  

a) W miejscowości Skąpe – wyjazd w kierunku Ciborza: niepotrzebnie wyznaczone znakami 

poziomymi i pionowymi „przejście przez jezdnię” przed byłą szkołą. Wniosek: przenieść to 

oznakowanie i wyznaczyć przejście obok Publicznej Szkoły Podstawowej w Międzylesiu.  

b) Droga Skąpe – Cibórz – przed skrzyŜowaniem do Rokitnicy brak znaku ostrzegawczego 

„skrzyŜowanie z drogą podporządkowaną występującą po prawej stronie” (A-6b); 

c) Międzylesie – w środku wioski ustawiono znak ostrzegawczy „zakręt w lewo(A-2) 

niepotrzebny, poniewaŜ prędkość w tej miejscowości jest ograniczona do 40km/h od strony 

Podłej Góry, natomiast od strony Ciborza ograniczenia nie ma. Wniosek : ustawić znak 

ograniczenie prędkości do 40 km/h pod tablicą obszaru zabudowanego. ; 

d) Droga Podła Góra – Zawisze – brak oznakowania zakrętu z jednej i drugiej strony, natomiast 

w miejscowości Podła Góra niepotrzebny znak ostrzegawczy „zakręt”. 

e) Miejscowość Zawisze: odwrócona tablica miejscowości – zamiast początek jest „koniec”. W 

tej miejscowości na krótkim odcinku drogi ograniczono prędkość do 40km/h. Znaki 
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ograniczenia prędkości naleŜy umieścić pod tablicami miejscowości – wówczas prędkość 

będzie obowiązywać w całej miejscowości. 

f) Miejscowość Węgrzynice – przy wyjeździe w kierunku miejscowości Błonie ustawiony znak 

„zakręt w prawo” jest niepotrzebny na obszarze zabudowanym, 

g) Miejscowość Rokitnica – zmienić organizację ruchu, poniewaŜ w tej chwili po drodze 

Ołobok- Rokitnica –Węgrzynice występuje większe natęŜenie ruchu niŜ na drodze Skąpe – 

Węgrzynice. W tej chwili drogę od strony Ołoboku podporządkowano przez ustawienie 

znaku „A-7”. Drogę od Skąpego naleŜałoby podporządkować w stosunku do drogi Ołobok-

Węgrzynice.  

h)  Droga Rokitnica-Skąpe – występuje kilka zakrętów, które nie są oznakowane ani z jednej 

strony ani z drugiej strony znakami ostrzegawczymi. 

i) Droga Rokitnica- Ołobok – występuje kilka nie oznakowanych zakrętów. 

j) Droga Ołobok-Łąkie – pierwszy niewidoczny zakręt (początek lasu) nie oznakowany z obu 

kierunków. 

k) Miejscowość Łąkie – z uwagi na ciek wodny obok cmentarza i Firmy EUROMEBEL 

występuje powaŜne zagroŜenie bezpieczeństwa ruchu. Wniosek zlikwidować ten ciek wodny 

i ograniczyć prędkość do 40km/h ustawiając znak pod tablicą miejscowości wykorzystując 

znaki stojące wewnątrz miejscowości na krótkim odcinku. 

l) Miejscowość Niekarzyn – ustawiony znak ostrzegawczy „zakręt w prawo” od strony Pałcka 

niepotrzebny, poniewaŜ w tej miejscowości ograniczono prędkość do 40km/h. 

m) Niemal we wszystkich miejscowościach Gminy Skąpe naleŜy sukcesywnie zmieniać stare 

tablice miejscowości (tablice białe z czarnymi napisami) na tablice zielone oraz tablice nowe 

obszarów zabudowanych (E-17a, E-18a oraz D-42, D-43). Dotychczasowe tablice 

obowiązują tylko do 31 grudnia 2005 r. określone jest to w § 113 ust. 1 Rozporządzenia 

Ministrów Transportu i Gospodarki Morskiej oraz Spraw Wewnętrznych i Administracji z 

dnia 21 czerwca 1999r. (Dz.U. Nr 58, poz. 622) w sprawie znaków i sygnałów drogowych. 

Zgodnie z załącznikiem do tego Rozporządzenia nie ma potrzeby ustawiać znaków 

odwołujących prędkość np. 40km/h, poniewaŜ taką prędkość odwołuje znak      D-43.  

2.   Radny  Pan  Wiesław  Uszak  wnioskował  o  ustawienie  na  odcinku  Skąpe - Łąkie  znaku 

      informującego o ograniczeniu prędkości.  

3.  Radna Pani Halina Staszyńska zgłosiła potrzebę wycięcia drzew rosnących przy wyjeździe z  
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ulicy Krośnieńskiej w miejscowości Ołobok. Zaznaczyła, iŜ stanowią one istotne 

niebezpieczeństwo dla wyjeŜdŜających z tej ulicy samochodów z uwagi na ograniczoną 

widoczność.   

4.   Radny  Pan  Robert  Krych  wnioskował  o  wyjaśnienie  sprawy  dotyczącej  kostki  przy 

      przystanku w miejscowości Rokitnica.  

5.   Sołtys miejscowości Cibórz Pan Andrzej  Kołakowski  wnioskował  o  wycięcie trzech drzew 

      rosnących na zakręcie drogi Skąpe –Cibórz. 

Sołtysi poszczególnych miejscowości Gminy Skąpe zgłosili zastrzeŜenia co do utrzymania stanu 

dróg powiatowych na terenie Gminy Skąpe.  

Ad.2. 

W okresie międzysesyjnym podejmowane były następujące prace: 

1. Nastąpiła zmiana koncepcji skanalizowania części Gminy z opcji tłoczenia zaproponowanej 

przez Gminę Świebodzin na opcję wybudowania własnej oczyszczalni. Oczyszczalnia 

zlokalizowana będzie w miejscowości Ołobok na nie uŜytkowanej działce. Po zebraniu 

wiejskim i pozytywnym przyjęciu przez mieszkańców Ołoboku podjęto niezbędne czynności 

do zrealizowania przedmiotowej sprawy.     

2. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Zarządu Spółek Wodnych. 

3. Zakończono negocjacje ze Związkim Nauczycielastwa Polskiego w Świebodzinie w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli .  

4. Odbyły się spotkania wiejskie w miejsowościach: Zawisze, Błonie, Ołobok i Niekarzyn.  

5. Podjęto działania zmierzające do znalezienia chętnych osób do wykonywania prac 

gospodarczych przy współpracy z Urzędem Pracy w Świebodzinie.  

6. Kończą się czynności związane z oświetleniem Gminy. Sołtysi powinni wraz z 

przedstawicielem Rady Gminy lub rady sołeckiej przeanalizować stan oświetlenia w 

miejscowościach, ocenić dostawione punkty świetlne i ująć jeszcze niezbędne punkty 

oświetleniowe.   

Ad.3. 

Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych:  

1. Sprawy związane z drogami zostaną przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Świebodzinie.  

2.  W kwestii wypowiedzi Radnego Pana Roberta Krych Wójt powiedział, iŜ Zarząd Dróg 

Powiatowych zobowiązał się przekazać kostkę, jeśli Gmina uporządkuje teren przy przystanku.  
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3. Odnosząc się do wypowiedzi Sołtysów Wójt powiedział, iŜ tegoroczna zima rzeczywiście 

spowodowała trudne warunki na drogach na terenie Gminy. Zarząd Dróg Powiatowych 

podejmował natychmiastowe czynności zaradcze i nie moŜna stwarzać sytuacji jakoby nikt 

nie interesował się stanem dróg powiatowych na terenie Gminy Skąpe. 

Ad.4.  

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Mirosław Olczak poprosił o wypowiedź Przedstawiciela 

Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Pan Cezary Nowak – przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich poinformował, iŜ przez teren 

Gminy Skąpe przebiegają dwie drogi wojewódzkie: Świebodzin - Krosno Odrzańskie i Skąpe – 

Sulechów. W roku 2004 ZDW nie wykonało zbyt wielu inwestycji na terenie Gminy Skąpe, a 

mianowicie: 

 sfinalizowano sprawę przebudowy łuku w miejscowości Radoszyn, 

 wykonano kawałek chodnika w miejscowości Skąpe, 

 utrzymanie zieleni przy drogach; 

 uzupełnienie oznakowania dróg (poziomego, pionowego) 

 konserwacja rowów. 

W roku 2005 ZDW przewiduje rozpoczęcie duŜych inwestycji związanych z Gminą Skąpe.  

1. W IV kwartale 2005 roku rozpoczną się prace związane z remontem drogi Skąpe – Sulechów, 

realizacja lata 2005-2006. Zostaną wykonane: nowa nawierzchnia, chodniki, pobocza, rowy, 

odwodnienie.  

2. SkrzyŜowanie dróg 266 i 277 wspólnie z Gminą zostanie opracowany projekt, dokumentacja 

wykonana w roku 2006, planowany termin zakończenia inwestycji najpóźniej w roku 2007.  

3. Przebudowa zakrętu w miejscowości Radoszyn zostanie zakończona w roku 2006.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak poprosił o wypowiedź Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych Pana Mirosława Olendra.  

Dyrektor ZDP Pan Mirosław Olender odnosząc się do wypowiedzi sołtysów na temat zimowego 

utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Skąpe powiedział, iŜ nie było problemów z 

przejazdem samochodami po drogach, ani z dowozem dzieci do szkół. Wszystkie sygnały od 

mieszkańców Gminy były w miarę moŜliwości sprzętowych rozwiązywane jak najszybciej.  

Na terenie Gminy Skąpe znajduje się 94 km dróg powiatowych. Biorąc pod uwagę skromny 

budŜet ZDP na remonty i utrzymanie dróg na terenie Gminy zostało wykonanych wiele prac 

porównując do innych gmin Powiatu Świebodzińskiego. Wykonana została droga na odcinku 
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Ołobok – Rokitnica, odnowiono nawierzchnię na odcinku Ołobok – Łąkie oraz mosty w 

miejscowości Ołobok.  

W roku 2005 w budŜecie ZDP nie ma zaplanowanych inwestycji na drogach na terenie Gminy 

Skąpe.  

Radny Pan Mirosław Olczak zauwaŜył, iŜ na terenie Powiatu Świebodzińskiego są cztery gminy  

a piaskarek niezbędnych do posypywania dróg w okresie zimowym jedynie dwie sztuki.  

Radny Pan Alfred KałuŜny powiedział, Ŝe przygotowanie ZDP do sezonu zimowego było bardzo 

słabe. Jak powiedział sytuacjom związanym z zasypywaniem dróg naleŜy zapobiegać, a nie 

działać dopiero gdy mają one miejsce.  

Dyrektor ZDP Pan Mirosław Olender powiedział, iŜ działania podejmowane w w/w sytuacjach 

mieszczą się w przyjętych dla nich standardach. 

Ad.5.  Punkt ten dotyczył przyjęcia projektów uchwał: 

1.   Przewodniczący Rady Gminy  przeczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  Statutu 

Gminy Skąpe. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. Projekt uchwały poddano pod 

głosowanie, w wyniku którego został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

2.   Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu Odnowy Wsi Ołobok”. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. 

Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został 

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

3.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia    

„Programu Odnowy Wsi Niekarzyn” . Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Wójt powiedział, iŜ przygotowywane są dwa wnioski, które złoŜone zostaną w 

związku z programem „Sektorowy Program Operacyjny Rastrukuryzacja i Modernizacja Sektora 

śywnościowego oraz Rozwój Obszarów Wiejskich”. Zasady korzystania to 80% środków 

pochodzi z Unii Europejskiej a 20 % to środki Gminne.  

4.   Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  nieodpłatnego   

nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych na rzecz Gminy Skąpe.                        

Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został   

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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5.   Przewodniczący Rady Gminy  przeczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  nieodpłatnego  

nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych na rzecz Gminy Skąpe. Wszystkie 

komisje wyraziły pozytywne opinie. Projekt uchwały poddano pod głosowanie, w wyniku 

którego został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

6.   Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości związanej z budową urządzeń 

infrastruktury technicznej oraz wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału. Wójt 

powiedział, iŜ w/w opłata będzie miała zastosowanie do osób, które nie będą chciały uiścić 

opłaty za przyłącza wodno-kanalizacyjne do tworzonych przez mieszkańców społecznych 

komitetów. Wówczas rzeczoznawca oceni wzrost wartości nieruchomości przed i po 

zainstalowaniem mediów. Zgodnie z projektem uchwały 50 % z tej kwoty mieszkaniec będzie 

musiał uiścić jako podatek. W przypadku odmowy zapłaty będą podejmowane czynności 

egzekucyjne. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje 

wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.   Przewodniczący Rady Gminy  przeczytał  treść  projektu  uchwały  w  uchwalenia 

regulaminu przyznawania dodatków oraz innych składników wynagradzania nauczycieli w 

placówkach oświatowych na terenie Gminy Skąpe. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne 

opinie. Projekt uchwały poddano pod głosowanie, w wyniku którego został jednogłośnie podjęty 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8.   Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXV/142/2004 Rady Gminy Skąpe w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe na rok 2005. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne 

opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 

Przed przystąpieniem do tego punktu obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jakiekolwiek zastrzeŜenia do protokołu XXVI Sesji Rady Gminy Skąpe. PoniewaŜ zastrzeŜeń nie 

było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który został jednogłośnie przyjęty. 

W-ce Przewodniczący Rady Powiatu Pan Andrzej Walach poprosił o wypowiedź. Powiedział, iŜ 

z przyjemnością wysłuchał uwag Pań i Panów Sołtysów w sprawie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych na terenie Gminy Skąpe. Jak zaznaczył niewielka ilość środków finansowych 
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przeznaczona na ten cel nie jest całkowitym wytłumaczeniem. Jak się okazało ZDP nie sprostało 

sytuacji jaka powstała po nagłych opadach śniegu. MoŜliwość podnajmowania usługodawcy 

zajmującego się utrzymaniem dróg daje nadzieje, Ŝe sytuacja na drogach jaka miała miejsce po 

intensywnych opadach śniegu się nie powtórzy. Ilość remontów na drogach powiatowych Gminy 

Skąpe w porównaniu do pozostałych gmin Powiatu Świebodzińskiego nie oznacza, iŜ wszystkie 

drogi są w dobrym stanie, wręcz przeciwnie, pozostawiają wiele do Ŝyczenia.   

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym radnym, sołtysom oraz mieszkańcom 

Gminy Skąpe za udział w XXVII Sesji Rady Gminy. Zamknął obrady XXVII Sesji Rady Gminy.  

 


